

Classification:  E 2 E , G 2 G

**Circular No. (18) of 2021  
Concerning the Prohibition of Selling,  
Marketing or Promoting by Means of  
Calling Out**

**تعميم رقم ( 18 ) لعام 2021  
بشأن منع البيع أو التسويق أو الترويج بطريق  
المناداة**

Based on Law No. (4) of 2016 Regarding Restructuring and Reorganizing the Department of Economic Development, Law No. (8) of 2016 Regulating the Conduct of Economic Activities, and Law No. (7) of 2016 Concerning the Commercial Control and Protection of Economic Establishments in Ras Al Khaimah; and as per the powers of the Director General and the requirements of the public interest, we promulgate the following:

بناءً على القانون رقم 4 لسنة 2016 بشأن إعادة هيكلة وتنظيم دائرة التنمية الاقتصادية، والقانون رقم 8 لسنة 2016 بشأن تنظيم مزاولة الأنشطة الاقتصادية، وعلى القانون رقم 7 لسنة 2016 بشأن الرقابة والحماية التجارية على المنشآت الاقتصادية في إمارة رأس الخيمة وبناءً على صلاحيات المدير العام ولتقتضيات المصلحة العامة قررنا ما يلي :

A) Workers in shops, kiosks and counters within shopping centers shall be prohibited from marketing, selling or promoting services or products by calling passers-by.

**البند الأول:** يحظر على العاملين بالمحلات والأكشاك والكاونترات الواقعة في المراكز التجارية تسويق أو بيع أو ترويج الخدمات أو المنتجات عن طريق مناداة المارة داخل المركز التجاري.

B) In case of non-compliance with the above, penalties shall be imposed on law-breaking shops, kiosks and counters as per the schedule of violations and fines issued in 2018 and annexed to Law No. 7 of 2016 regarding the control of economic establishments in Ras Al Khaimah.

**البند الثاني:** في حال عدم التزام المحلات والأكشاك والكاونترات بما ورد أعلاه يتم مخالفتها وفقاً لجدول المخالفات والغرامات الصادر لعام 2018 والملاحق بالقانون رقم 7 لسنة 2016 بشأن الرقابة على المنشآت الاقتصادية في الإمارة.

C) This circular is drafted in both Arabic and English. The circular shall be published on the official website of the Department of Economic Development and shall be communicated to those concerned by the appropriate means.

**البند الثالث:** يحرر التعميم باللغتين العربية والإنجليزية وينشر على الموقع الرسمي لدائرة التنمية الاقتصادية ويخطر به المعنيين بالطرق المناسبة.

د. عبد الرحمن الشايب النقبى

المدير العام

Dr. Abdulrahman AlShayeb AlNaqbi  
Director General

نسخة إلى: Copy to:

- RAK-DED Chairman Office.
- Director General Office.
- Deputy Director General Office.
- Departments and Sections of RAK-DED

- مكتب الرئيس
- مكتب المدير العام
- مكتب نائب المدير العام
- إدارات وأقسام الدائرة